
PROTOKÓŁ NR LIV/2022 

Z SESJI RADY GMINY WIELISZEW 

z dnia 29 grudnia 2022 r.  

Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Wieliszew – p. Marcin Fabisiak. 

Obrady odbyły się w Sali Koncertowej im. K. Klenczona w Wieliszewie. 

Ad. 1. Otwarcie obrad LIV sesji Rady Gminy Wieliszew.  

O godz. 10.24 Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych i otworzył obrady LIV sesji 

Rady Gminy Wieliszew. Poprosił radnych o potwierdzenie obecności poprzez przyciśnięcie 

przycisku kworum na tablecie. Obecność potwierdziło 14 radnych: 

1. Grzegorz Bieńkowski 

2. Rafał Donarski 

3. Marcin Fabisiak 

4. Renata Gostkowska-Maczuga 

5. Jacek Kuciński 

6. Artur Miętek 

7. Łukasz Miętek  

8. Dorota Sarna 

9. Jan Sołtys 

10. Bartłomiej Trzaskoma 

11. Dorota Trzaskoma 

12. Krystyna Wesołowska 

13. Danuta Wrzesińska 

14. Edwin Zezoń 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził kworum, a tym samym prawomocność 

podejmowanych uchwał.  

Nieobecna była radna Grażyna Kwiatkowska. 

Lista obecności osób zaproszonych, stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że proponowany porządek obrad został 

umieszczony w systemie e-sesja na siedem dni przed terminem obrad. Poprosił o 

zgłaszanie zmian i uwag do porządku obrad.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poprosił o dodanie do porządku obrad punktu 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w 

miejscowości Wieliszew, gmina Wieliszew. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by rozpatrzeć projekt uchwały w punkcie 18 

porządku obrad. 

Więcej zmian nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie nw. 

porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad LIV sesji Rady Gminy Wieliszew. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Gminy /z dn. 29.11.2022 r. oraz z dn. 

8.12.2022 r./. 

4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 



5. Informacja o działalności Przewodniczącego, Rady Gminy i Komisji Rady Gminy w 

okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o wniesionych interpelacjach i zapytaniach oraz o udzielonych na nie 

odpowiedziach. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wieliszew.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Wieliszew 

na rok 2022.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wieliszew na lata 2023-2040. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Wieliszew na rok 

2023. 

a. odczytanie projektu Uchwały Budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz omówienie 

projektu; 

b. przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Gminy Wieliszew; 

c. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

d. dyskusja nad projektem Uchwały budżetowej, w tym nad wnioskowanymi 

propozycjami zmian i autopoprawek; 

e. głosowanie nad projektem Uchwały budżetowej. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2022. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Mazowieckiego. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia w 

ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Wieliszew do 2036 roku. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Jabłonna w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wieliszew oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dla kategorii dróg gminnych. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wieliszew na lata 2023-2027. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

położonej w miejscowości Wieliszew, gmina Wieliszew. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie obrad LIV sesji Rady Gminy Wieliszew. 

Głosowanie w sprawie: przyjęcia porządku obrad 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiaka, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Gminy /z dn. 29.11.2022 r. oraz z 

dn. 8.12.2022 r./. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokoły zostały zamieszczone w systemie 

e-sesja. Uwag i zmian nie zgłoszono.  

Głosowanie w sprawie: przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 29.11.2022 r. 

Wyniki głosowania: 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiaka, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

Głosowanie w sprawie: przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 8.12.2022 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiaka, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

Ad. 4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Prezentacja z działalności Wójta Gminy Wieliszew w okresie międzysesyjnym, stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 5. Informacja o działalności Przewodniczącego, Rady Gminy oraz Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego, Rady Gminy oraz Komisji Rady Gminy w 

okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Ad. 6. Informacja o wniesionych interpelacjach i zapytaniach oraz o udzielonych 

na nie odpowiedziach.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że w dniu 28 grudnia 2022 r. wpłynęła 

interpelacja radnego Edwina Zezonia, jednak ze względu na krótki okres czasu, odpowiedzi 

zostaną przedstawione na kolejnej sesji Rady Gminy.  

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wieliszew. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wieliszew, w brzmieniu zaproponowanym 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/510/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wieliszew, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 

Gminy Wieliszew na rok 2022. 



Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał większością głosów opinię pozytywną przy 

jednym głosie wstrzymującym się.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Budżetowej Gminy Wieliszew na rok 2022, w brzmieniu zaproponowanym 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/511/2022 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Wieliszew na rok 

2022, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wieliszew na lata 2023-2040. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał większością głosów opinię pozytywną, przy 

jednym głosie wstrzymującym się. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 3.f./217/2022 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia 2022 roku w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Wieliszew projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Wieliszew na lata 2023-2040. 

Radny Edwin Zezoń poprosił o komentarz do fragmentu uzasadnienia „Wobec powyższego 

Skład Orzekający wskazuje, iż istnieje potencjalne zagrożenie utraty płynności finansowej 

gminy. Skład wskazuje tym samym na konieczność podjęcia działań w kierunku 

niezaciągania nowy tytułów dłużnych, restrukturyzacji posiadanego zadłużenia”. Radny 

poprosił o informacje jakie są zamiary wobec kwestii zadłużenia. 

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak poinformowała, że na bieżąco jest monitorowana 

realizacja wykonania dochodów i wydatków. Podjęto działania w celu zmniejszenia 

wydatków bieżących. Zaplanowano wprowadzenie wolnych środków, wypracowanych z 

nadwyżki budżetowej z 2021 roku w wysokości 2,38 mln zł. Ponad 20 mln złotych z tytułu 

kredytów i obligacji komunalnych, w kolejnych latach zaplanowano pokrycie wydatków 

majątkowych z instrumentów dłużnych na poziomie 11-12 mln złotych. 

Radny Edwin Zezoń ad vocem poprosił o informacje jaka kwota długu zostanie spłacona w 

2022 roku.  

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak poinformowała, że w 2022 roku zaplanowano 

spłatę na poziomie prawie 5 mln złotych, a odsetki na obsługę długu wyniosą prawie 2 mln 

złotych.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki przedstawił prezentacje przedstawiającą projekt budżetu 

gminy na 2023 rok.  



Prezentacja przedstawiająca projekt budżetu gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak omówiła dołączoną autopoprawkę do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz Uchwały Budżetowej Gminy Wieliszew na 2023 rok.  

Radny Artur Miętek poinformował, że po raz pierwszy będzie musiał wstrzymać się w 

trakcie głosowania w sprawie przyjęcia WPF oraz Uchwały Budżetowej. Przez ostanie lata 

realizowane były duże inwestycje, które zostały zakończone. Radny podkreślił, że dla niego 

priorytetem jest przebudowa ulicy Szkolnej w Łajskach, łącznika ulicy Kolejowej oraz 

utwardzenie zaułków ulicy Topolowej. Zadania te odkładane są w czasie, przesuwane są 

środki na realizację innych inwestycji. Pan Artur Miętek podkreślił również, że przede 

wszystkim brakuje rozmów odnośnie planowany zadań i ich realizacji.  

Radny Edwin Zezoń stwierdził, że od lat nakłady finansowe na rozwój Michałowa Reginowa 

są znikome. Pokreślił również, że to Rada Gminy wskazuje zadania Wójtowi jako organowi 

wykonawczemu. Powinny zostać ograniczone inwestycje, ponieważ konsekwencją jest 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości zadłużenia. Zwrócił uwagę, że już od 

2021 roku założeniami było kończenie inwestycji, które są w realizacji, a w projekcie 

budżetu wpisane są nowe zadania. Zdaniem radnego powinno zostać więcej środków na 

dofinansowanie wymiany źródeł ciepła czy założenia paneli fotowoltaicznych. Nie można 

dopuścić by gmina utraciła płynność finansową.  

Radny Artur Miętek ad vocem odniósł się do wypowiedzi radnego Zezonia, stwierdził że 

realizowane inwestycje w Łajskach m.in. budowa szkoły czy hali sportowej, służą również 

mieszkańcom Michałowa Reginowa.  

Radna Renata Gostkowska-Maczuga nie zgodziła się z wypowiedzią radnego Zezonia. 

Stwierdziła, że może nie są duże środki finansowe przeznaczone dla Michałowa Reginowa, 

jednak realizowane są inwestycje, z których pośrednio korzystać będą mieszkańcy tej 

miejscowości. Radna odniosła się również, do planowanego zadłużenia, stwierdziła że przy 

takiej inflacji zadłużenie nie stanowi takiego zagrożenia dla gminy.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki odniósł się do wypowiedzi radnych. Stwierdził, że nie jest 

przeciwny żadnej inwestycji. W kwestii ulicy Szkolnej w Łajskach, poinformował że w 

ogłoszonym przetargu, oferta znacznie przekraczała środki, które gmina mogła 

przeznaczyć. Został złożony wniosek do PROW, który należy uzupełnić, więc jest to sygnał, 

że gmina może otrzymać dofinansowanie na tę ulicę. Podkreślił, że wiele pozwoleń zostaje 

podtrzymywanych. Wójt zauważył również, że gdyby nie rozpoczęta budowa szkoły w 

Olszewnicy Starej, to środki te wystarczyły by na utwardzenie większości dróg na terenie 

gminy.  

Radny Artur Miętek ad vocem poprosił by Wójt nie odbierał osobiści jego wypowiedzi. 

Podkreślił, że docenia dotychczasową współpracę z Wójtem i wyraził nadzieje, że nadal 

będzie ona na takim poziomie. Jednak ma prawo do wypowiedzenia swojej opinii.  

Radna Krystyna Wesołowska podkreśliła, że jest to trudny budżet, który jest konsekwencją 

wcześniej podjętych decyzji. Podkreśliła, że nie mamy wpływu na zmianę przepisów, wojnę 

czy inflację.  

Radny Jan Sołtys również wyraził opinię że jest to trudny budżet, który jest kompromisem. 

Poparł słowa radnego Miętka dotyczące braku rozmów między Wójtem Gminy a radnymi. 

Podkreślił, że nie należy kierować się opiniami wygłaszanymi w Internecie, jak również że 

mieszkańcy wypracowują wnioski do budżetu na zebraniach wiejskich, które finalnie nie 

znajdują się w budżecie.  



Radny Edwin Zezoń ad vocem nie zgodził się z wypowiedzią radnego Sołtysa, że brak jest 

rozmów. Zdaniem radnego podczas posiedzeń Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego toczą się dyskusje, które później są realizowane.  

Radna Dorota Sarna również stwierdziła, że ten budżet nie jest w pełni zadawalający oraz 

że liczy w przyszłości na realizację zadań, które są odroczone.  

Radna Danuta Wrzesińska podziękowała za rozpoczęcie budowy szkoły w Olszewnicy 

Starej, przez co nie będzie wnioskować o realizację kolejnych inwestycji, dopóki nie 

zostanie ukończona szkoła.  

Radny Rafał Donarski odniósł się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, pomimo że 

jest ona niepokojąca, wyjaśnienia Skarbnika Gminy wskazują, że wdrożone zostają dobre 

rozwiązania. Podkreślił, że w Wieliszewie nie ma nowych inwestycji, wszystkie inwestycje, 

które są realizowane znalazły się w WPF już kilka lat temu. Przyznał, że dobrym 

rozwiązaniem jest wynajęcie budynku na potrzeby nowego przedszkola, którego powstanie 

jest konieczne i które nie będzie służyło tylko mieszkańcom Wieliszewa ale również innych 

miejscowości w gminie.  

Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do wypowiedzi radnego Artura Miętka, jest to 

pewnego rodzaju forma przedstawienia swojego zdania, do którego każdy radny może mieć 

prawo. Odniósł się również do przedstawionych przez Wójta Gminy kosztów ponoszonych 

na funkcjonowanie komunikacji lokalnej. Uznanie przez niektórych mieszkańców, że 

komunikacja jest w opłakanym stanie. Należy przypomnieć, że gmina jest gminą wiejską, 

nie przeniesiemy standardu transportu z Warszawy na możliwości gminy. 

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki odniósł się do wyrażonej krytyki wobec osób wyrażających 

swoje opinie w Internecie. Podkreślił, że dla niektórych jedyne miejsce gdzie mogą wyrazić 

swoją opinie. Podziękował za dyskusje radnych.  

Więcej uwag nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wieliszew ma lata 2023-2040 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Artur Miętek, Jan Sołtys, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/512/2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieliszew 

na lata 2023-2040, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu Uchwały Budżetowej Gminy Wieliszew na rok 

2023. 

Ad. a. odczytanie projektu Uchwały Budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz 

omówienie projektu; 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt Uchwały Budżetowej został 

szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji oraz przedstawiony w 

prezentacji Wójta Gminy w poprzednim punkcie.  

Ad. b. przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Gminy Wieliszew; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej przewodniczących poszczególnych komisji. 



Rafał Donarski – Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego  

Opinia komisji większością głosów pozytywna, 8 – ZA, 1 – WSTRZYMUJĄCY SIĘ. 

Artur Miętek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

Opinia komisji większością głosów pozytywna, 4 – ZA, 1 – WSTRZYMUJĄCY SIĘ. 

Bartłomiej Trzaskoma – Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Ekologii 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna. 

Łukasz Miętek – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego 

i Ochrony Przeciwpożarowej  

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna. 

Renata Gostkowska-Maczuga – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna. 

Jan Sołtys – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna, przy nieobecności jednego członka komisji. 

Ad. c. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 3.c./219/2022 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia 2022 roku w sprawie 1. 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wieliszew projekcie uchwały budżetowej na 2023 

rok 2. opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu na 2023 rok. 

Ad. d. dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej, w tym nad wnioskowanymi 

propozycjami zmian i autopoprawek; 

Przewodniczący komisji poinformował, że dyskusja miała miejsce przy poprzednim 

punkcie.  

Ad. e. głosowanie nad projektem Uchwały Budżetowej. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej 

Gminy Wieliszew na rok 2023 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Artur Miętek, Jan Sołtys, Edwin Zezoń 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/513/2022 w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Wieliszew na rok 2023, 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

O godz. 13.32 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godz. 

14.01. 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022. 



Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał większością głosów opinię pozytywną przy 

jednym głosie wstrzymującym się. Uchwała obejmuje cztery zadania: 

- budowa kanalizacji w Michałowie-Reginowie; 

- analiza potrzeb i projekt przebudowy kanalizacji sanitarnej na obszarze otoczenia 

Urzędu Gminy; 

- budowa oświetlenia ul. Gubały w Wieliszewie; 

- projekt i wykonanie oświetlenia ul. Partyzantów w Skrzeszewie.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022, w brzmieniu 

zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/514/2022 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2022, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

dla Województwa Mazowieckiego. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną. Pomoc rzeczowa 

dotyczy opracowania i przekazania dokumentacji projektowej dla przebudowy DW 631, 

chodzi o odcinek od ulicy Polnej do wiaduktu w Skrzeszewie.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego, w brzmieniu zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/515/2022 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Mazowieckiego, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  



Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Wieliszew 

do 2036 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną. Konieczność 

opracowania założeń do planu, wynika z art. 19 ustawy Prawo energetyczne.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do 

planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Wieliszew do 

2036 roku, w brzmieniu zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/516/2022 w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Wieliszew do 2036 roku, stanowi załącznik 

11 do protokołu. 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego z Gminą Jabłonna w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną. Miałaby być to 

linia autobusowa z Komornicy do Chotomowa, znajdowałoby się 17 przystanków.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Jabłonna w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego, w brzmieniu zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/517/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Jabłonna w zakresie lokalnego transportu zbiorowego, stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 



Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wieliszew 

oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wieliszew oraz 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów, w brzmieniu zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/518/2022 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wieliszew oraz warunków i zasad korzystania 

z tych obiektów, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dla kategorii dróg gminnych. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał większością głosów opinię pozytywną, przy 

jednym głosie wstrzymującym się.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dla kategorii dróg gminnych, w brzmieniu zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/519/2022 w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dla kategorii dróg gminnych, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wieliszew na lata 

2023-2027. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  



Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną. Opracowanie 

programu wynika z przepisów ustawy.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wieliszew na 

lata 2023-2027, w brzmieniu zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/520/2022 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Wieliszew na lata 2023-2027, stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej położonej w miejscowości Wieliszew, gmina Wieliszew.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – p. Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał większością głosów opinię pozytywną, przy 

jednym głosie wstrzymującym się. Jest to droga wewnętrzna stanowiąca własność gminy, 

zlokalizowana na działkach ewidencyjnych nr 46/36, 46,94 oraz 46/40. Proponowana 

nazwa to ulica Barbary Drapczyńskiej, nazwa wpisuje się w klucz dla tego obszaru. Z 

inicjatywą nazwania drogi wystąpił Zespół ds. nazewnictwa ulic i placów.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej położonej w miejscowości Wieliszew, gmina Wieliszew, w brzmieniu 

zaproponowanym.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Bieńkowski 

NIEOBECNI (1) Grażyna Kwiatkowska 

Uchwała Nr LIV/521/2022 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w 

miejscowości Wieliszew, gmina Wieliszew, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 19. Wolne wnioski i informacje.  

Radny Jacek Kuciński poprosił o wystąpienie z pismem do zarządcy DW 631, o postawienie 

świateł ostrzegawczych przy przejściu dla pieszych przy nowo wybudowanej Biedronce w 

Wieliszewie. Jak również poruszył kwestie odśnieżania, by kierowcy jeździli wolniej 

ponieważ, odśnieżając ulice zasypują odśnieżone przez mieszkańców chodniki.  



Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska w odniesieniu do przejścia dla pieszych przy 

Biedronce, poinformowała że były wyjaśniane kwestie uzyskania pozwolenia na zjazd. W 

kwestii odśnieżania, poinformowała że ta kwestia zostanie wyjaśniona.  

Radny Edwin Zezoń poprosił o informacje na jakim etapie jest utworzenie sortowni 

odpadów w Jaskółowie.  

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska poinformowała, że trwają rozmowy z 

zarządcą Jaskółowa i gminami, które miałyby w tym przedsięwzięciu uczestniczyć. W 

momencie kiedy będą pewne informacje, wtedy zostaną one przedstawione.  

Radny Jan Sołtys poprosił o informację na jakich zasadach oraz na jakich ulicach wyłączane 

jest oświetlenie uliczne.  

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska wyjaśniła, że sukcesywnie prowadzony jest 

montaż zegarów, które sterują oświetleniem. Wynika to z narzucenie na samorządy 

wykazywania oszczędności za energię elektryczną.  

Radny Jan Sołtys ad vocem poprosił o dojaśnienie, ponieważ wcześniej była mowa o co 

drugiej lampie.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki wyjaśnił, że co druga lampa wyłączana była w momencie 

kiedy ręcznie przełączano fazy, kiedy zostaną zamontowane zegary, wtedy wszystkie 

lampy będą wyłączane.  

Więcej pytań wśród radnych oraz sołtysów nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy 

udzielił głosu pani Katarzynie Dąbrowskiej, która prowadzi na terenie gminy działalność 

gospodarczą oraz rolniczą.  

Pani Katarzyna Dąbrowska wyjaśniła, że powodem obecności podczas obrad sesji Rady 

Gminy jest otrzymanie decyzji podatkowej, która dotyczy 2017 roku, ponownym 

naliczeniem podatku. Zdaniem p. Dąbrowskiej podane w decyzji powierzchnie budynków 

są błędnie naliczone. Poinformowała, że na decyzję zostało złożone odwołanie do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego. W dniu 28 grudnia 2022 r. p. Dąbrowska 

odebrała z poczty postanowienie z nadaniem klauzuli natychmiastowej wykonalności 

decyzji z 2017 roku.  

Radna Renata Gostkowska-Maczuga stwierdziła, że Rada Gminy nie jest uprawniona by 

wpływać na decyzje podatkowe wójta. Rada Gminy w drodze uchwały określa stawki 

podatku, a w jaki sposób Wójt je egzekwuje to już nie leży w kompetencjach rady. Zgodnie 

z ordynacją podatkową, przysługuje prawo złożenia zażalenia na decyzję.   

Radny Edwin Zezoń poprosił o informacje czy zażalenie do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego zostało złożone za pośrednictwem Wójta Gminy.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że działania Referatu Podatkowego mają 

na celu zoptymalizowanie bazy podatkowej oraz realizacji dochodów gminy. Zgodnie z 

prawem jest możliwość naliczenia podatku pięć lat wstecz.  

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak poinformowała, że zgodnie z ustawą o podatkach 

i opłatach lokalnych, podatnik ma obowiązek w ciągu 14 dni, od daty zbycia lub nabycia 

nieruchomości, złożenia korekty deklaracji podatkowej. Na przestrzeni lat 2017-2021 taka 

korekta przez p. Dąbrowską nie została złożona. We wrześniu zostało wszczęte 

postępowanie w celu wydania decyzji. Podatnik miał możliwość zapoznania się z 

dokumentacją, czego nie dokonał, co skutkowało wydaniem decyzji za lata 2017-2021. 

Pani złożyła odwołanie do SKO. Organ podatkowy, w celu zabezpieczenia należności za 

2017 rok wydał postanowienie z określeniem rygoru natychmiastowej wykonalności, 

powołując się na okres krótszy niż trzy miesiące przed upływem zobowiązania 

podatkowego. Odwołanie Pani Dąbrowskiej zostało przekazane do SKO, w celu zajęcia 



stanowiska przez organ wyższej instancji. Skarbnik Gminy poinformowała, że kiedy 

zostanie wystawiony rygor natychmiastowej wykonalności, podatnik może dokonać wpłaty 

na konto gminy. Do tej pory nie został wystawiony tytuł wykonawczy, więc Urząd Skarbowy 

nie zajmie wierzytelności podatnika.  

Zarówno pani Dąbrowska jak i Skarbnik Gminy wyraziły chęć spotkania i wyjaśnienia 

zaistniałej sytuacji.  

Ad. 20. Zamkniecie obrad LIV sesji Rady Gminy Wieliszew.  

O godz. 15.03 Przewodniczący Rady Gminy podziękował za udział i zakończył obrady LIV 

sesji Rady Gminy Wieliszew.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokół sporządziła:    Przewodniczący Rady Gminy Wieliszew 

Anna Ziółkowska       Marcin Fabisiak 

 


